
 
P R O T O K Ó Ł  Nr II / 2002 

 
obrad II  sesji Rady Miejskiej  Ostrzeszów 

odbytej w dniu 6 grudnia 2002 roku 
 
Obecnych na sesji 20 Radnych, tj. 100 %. 
 
W obradach sesji uczestniczyli zaproszeni goście według załączonych list obecności. 
 
W obradach uczestniczyła młodzież z Gimnazjum nr 1 w Ostrzeszowie. 
 
 

Porządek obrad 
 
  1. Otwarcie  i  stwierdzenie  prawomocności  obrad 
  2. Przedstawienie porządku obrad II sesji Rady Miejskiej  
  3. Wybór Sekretarza obrad II Sesji Rady Miejskiej 
  4. Podjęcie uchwały w sprawie obsadzenia mandatu radnego w okręgu nr 2  
  5. Złożenie ślubowania przez radnych 
  6. Podjęcie uchwały w sprawie zrzeczenia się mandatu radnego w okręgu nr 3 
  7. Przyjęcie protokołu z I sesji Rady Miejskiej 
  8. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 
      międzysesyjnym 
  9. Interpelacje i zapytania radnych  
10. Zapytania i wnioski przewodniczących dzielnic i sołtysów 
11. Podjęcie uchwał w sprawie: 
      a) powołania składów osobowych Komisji Rady Miejskiej 
      b) wyboru przewodniczącego Komisji Rewizyjnej      c) powołanie doraźnej komisji Rady Miejskiej  
      d) zmian Statutu Miasta i Gminy Ostrzeszów 
      e) wyrażenia opinii dotyczącej ustalenia stawek opłat za wodę i kanalizację  
      f) ustalenia stawek podatku od nieruchomości na 2003 rok  
      g) podatku od posiadania psów w 2003 roku  
      h) określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych            
      i) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
          miasta Ostrzeszowa  
       j) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  
          gminy Ostrzeszów  
      k) zbycia nieruchomości gruntowych położonych we wsi Rojów  
12. Sprawy różne i informacje 
13. Zakończenie 
       
 
Do p-ktu 1-go Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad 
                         Radny Edward Skrzypek - Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył obrady     
                         II sesji Rady Miejskiej i stwierdzi ł, że sesja jest prawomocna do obradowa-                            
                         i podejmowania uchwał.                      
                         Powitał przybyłych na obrady gości i Radnych Rady Miejskiej.       
 
Do p-ktu 2-go Przyjęcie porządku obrad II sesji Rady Miejskiej       
    Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił porządek obrad, który 
                         Radni otrzymali z zaproszeniem na dzisiejsze obrady.  
                         Następnie zaproponował wycofanie z porządku obrad sesji podjęcia uchwały  

 



                         w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej stawek opłat za wodę i kanalizację  
                         Rada Miejska jednog łośnie (18 głosami „za”) wycofała z porządku obrad  
                         sesji projekt uchwa ły w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej stawek opłat za  
                         wodę i kanalizację.    
 
                         Harcerka z łożyła życzenia i wręczyła wiązanki kwiatów nowo wybranemu  
                         Przewodniczącemu i Burmistrzowi od młodzieży zrzeszonej w ZHP.  
 
Do p-ktu 3-go Wybór Sekretarza obrad II sesji Rady Miejskiej 
                         Radny Zygmunt Ostrowicz zaproponowa ł, aby sekretarzami obrad sesji byli  
                         kolejno radni alfabetycznie.                         
                         Przewodniczący Rady zgłosił, aby sekretarzem obrad dzisiejszej sesji zosta ł 
                         radny Adam Bociąga. 
                         Radny Adam Bociąga wyraził zgodę na kandydowanie.  
                         Rada Miejska jednog łośnie (18 głosami „za”) wybrała Radnego Adama  
                         Bociągę Sekretarzem obrad II sesji Rady Miejskiej.  
                                                                 
Do p-ktu 4-go Podjęcie uchwały w sprawie obsadzenia mandatu radnego w okręgu nr 2 
                         Przewodniczący Rady odczytał powyższy projekt uchwały. 
                         Uchwała została przez Radę podjęta jednogłośnie (18 głosów „za”). 
                         Uchwała Nr II/7/2002 stanowi załącznik do protokołu. 
 
Do p-ktu 5-go Złożenie ślubowania przez radnych 
                         Przewodniczący Rady odczytał rotę ślubowania. 
                         Zebrani powstali i radni: Jerzy Koszarny i Marian Pareński złożyli ślubowa- 
                         nie wypowiadając słowo „ślubuję, tak mi dopomóż Bóg”. 
 
Do p-ktu 6-go Podjęcie uchwały w sprawie zrzeczenia się mandatu radnego w okręgu 
                         nr 3 
                         Przewodniczący Rady przedstawił wniosek radnego Mariusza Witka  
                         w sprawie  zrzeczenia się mandatu radnego. Wniosek stanowi za łącznik  
                         do protoko łu.                     
                         Następnie przedstawił projekt uchwały. 
                         Uchwała została przez Radę podjęta jednogłośnie (20 głosów „za”). 
                         Uchwała Nr II/8/2002 stanowi załącznik do protokołu.  
 
Do p-ktu 7-go Przyjęcie protokołu z I sesji Rady Miejskiej 
                         Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił wniosek w sprawie przyjęcia  
                         protokołu z poprzedniej sesji bez odczytania. 
                         Wniosek stanowi za łącznik do protokołu. 
                         Ponadto protokó ł był wyłożony do wglądu Radnych w pokoju nr 25     
                         Urzędu Miasta i Gminy o czym Radni zostali zawiadomieni w zapro- 
                         szeniu na obrady dzisiejszej sesji.  
                         Rada jednog łośnie (18 głosami „za”) przyjęła wniosek w sprawie przyjęcia 
                         protokołu. 
 
Do p-ktu 8-go Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach  
                         podejmowanych w okresie międzysesyjnym 
                         Powyższą informację złożył Przewodniczący Rady. 
                         Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 
Do p-ktu 9-go Interpelacje i zapytania Radnych 
                         Radny Zygmunt Ostrowicz wnosi o:  
                         - budowę chodnika na drodze nr 11 od b. FUM do Urzędu Skarbowego. 

 



                         - budowę oświetlenia wzdłuż drogi nr 11 od b. FUM do Taborku. 
                         Radny Henryk Kajser wnioskuje o zmianę składu osobowego Społecznej  
                         Komisji Mieszkaniowej.                                 
                         Podjęcia działań dotyczących: 
                         - naprawy drogi w Rojowie - Gęstwie zniszczonej przez transportu drewna, 
                         - zalewania posesji w Rojowie w czasie intensywnych opadów i wiosennych     
                            roztopów (skrzyżowanie drogi wojewódzkiej z gminną) - przebudowa                      
                            przepustów. 
                         Radny Jan Góra - przewodniczący dzielnicy nr 5 wnosi o zainstalowanie  
                         dwóch lamp na ul.Ceglarskiej. 
       
Do p-ktu 10-go Zapytania i wnioski Przewodniczących Dzielnic i Sołtysów 
                           Nie było. 
                            
                           Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 1-godzinną przerwę w obradach 
                           (godz.1040 - 1140). 
                           O godzinie 1200 w sali obrad znajdowało się tylko 10 radnych tj. 50%, 
                           nie było radnych: Jana Góry, Aleksandra Józefiaka, Jerzego Koszarnego,  
                           Henryka Mackanić, Antoniego Obsadnego, Mariana Pareńskiego, Krystyny  
                           Sikora, Arkadiusza Suchaneckiego, Ryszarda Szymańskiego i Grzegorza  
                           Więcka i Przewodniczący Rady ogłosił w dalszym ciągu 30-minutową  
                           przerwę w obradach (godz.1200 - 1230). 
                            
Do p-ktu 11-go Podjęcie uchwał w sprawie: 
                           a) powołania składów osobowych Komisji Rady Miejskiej 
                               Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił proponowany skład                        
                               Komisji Rewizyjnej. 
                               Rada Miejska jednog łośnie (20 głosami „za”) przegłosowała skład  
                               Komisji Rewizyjnej.  
                               Uchwała Nr II/9/2002 stanowi załącznik do protokołu. 
                               Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że do pozostałych Komisji  
                               zapisało się po 19 radnych . 
                               Radna Krystyna Sikora, że o ile wszyscy radni chcą pracować we               
                               wszystkich komisjach to mogą. 
                               Irena Ślęzak - Radca Prawny Urzędu Miasta i Gminy potwierdzi ła o ile 
                               jest taka wola radnych to mogą pracować we wszystkich komisjach. 
                               Radny Sławomir Odrobiński proponuje utworzenie jednej komisji. 
                               Wnosi o wycofanie z porządku obrad omawianego tematu.                                       
                               Radny Jerzy Koszarny stwierdza, że zgodnie ze Statutem nie można  
                               wycofać z porządku obrad omawianego tematu.    
                               Radny Henryk Mackanić zapytuje czy można przerwać rozpoczęte  
                               głosowanie. 
                               Przewodniczący Rady Miejskiej zapytuje czy można przerwać i wycofać  
                               z porządku obrad sesji temat skoro przeg łosowano już część tematu. 
                               Irena Ślęzak wyjaśniła, że można przerwać rozpoczęte głosowanie oraz 
                               wycofać temat z porządku obrad. 
                               Radny Grzegorz Więcek stwierdza, że zgłoszony wniosek winien być  
                               uzasadniony. 
                               Radny Sławomir Odrobiński stwierdza, że: 
                               - wniosek nie musi być uzasadniony, 
                               - wybraliśmy skład osobowy Komisji Rewizyjnej, 
                               - w Radzie jest coś nie tak skoro wszyscy chcą pracować we wszystkich  
                                  Komisjach. 
                               - podtrzymuje wniosek o odroczenie tematu „ustalenia sk ładu osobowe- 

 



                                  go Komisji”. 
                               Głosowanie wniosku o odroczenie tematu „ustalenia składu osobowego 
                               Komisji” - 10 głosów „za”, 10 „przeciw” - wniosek nie rozstrzygnięty. 
                               Radny Jerzy Koszarny stwierdza, że wniosek nie uzyskał większości  
                               i winien być rozpatrywany. 
                               Radni Jan Góra i Marek Pohl zg łosili wniosek o 10 minut przerwy. 
                               „Za” wnioskiem g łosowało 10 radnych, 10 było „przeciw” - wniosku  
                               nie rozstrzygnięto. 
                                
                            Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 10 minut przerwy w obradach 
                            (godz.1300 - 1310). 
 
                            Wznowienie obrad godz.1320  . 
 
                               Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił składy osobowe Komisji 
                               Budżetu i ... oraz Komisji Oświaty, ... - 10 głosów „za”, 10 „przeciw” 
                               - głosowanie nie rozstrzygnięte. 
                               Temat zosta ł oddalony.                                
                                
                           b) wyboru przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 
                               Radny Adam Zawada zg łosił kandydaturę Marka Pohla na przewodni- 
                               czącego Komisji Rewizyjnej. 
                               Radny Grzegorz Więcek zgłosił kandydaturę Henryka Mackanić. 
                               Kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie. 
                               Radny Marek Pohl podkreślił, że ma duże doświadczenie w pracy w sa- 
                               morządzie i zawodowo gospodaruje budżetem. 
                               Radny Marek Pohl otrzyma ł 10 głosów „za” i Radny Henryk Mackanić 
                               również otrzymał 10 głosów „za”. 
                               W związku z tym, że kandydaci otrzymali równą ilość głosów uchwała 
                               nie zosta ła podjęta. 
 
                          c) powołania doraźnej Komisji Rady Miejskiej                             
                              Powyższy projekt uchwały przedstawił  Przewodniczący Rady Miejskiej. 
                              Uchwała została przez Radę Miejską podjęta jednogłośnie (20 głosów  
                              „za”). 
                              Uchwała Nr II/10/2002 stanowi załącznik do protokołu. 
 
                          d) zmian Statutu Miasta i Gminy Ostrzeszów  
                              Radny Henryk Mackanić - przewodniczący Komisji doraźnej przedstawił 
                              uchwały, który zawiera proponowane zmiany do Statutu.  
                              Radny Aleksander Józefiak zg łosił wniosek o wycofanie z porządku  
                              obrad przedstawiony projekt uchwa ły. 
                              Radny Jan Góra zapytuje czy w przypadku g łosowania i równej ilości                                                     
                              głosów - decydującym jest głos przewodniczącego. 
                              Irena Ślęzak wyjaśniła, że wszyscy radni mają równe prawa i nie ma 
                              głosu przewodniczącego jako decydującego.                       
                              Rada Miejska jednogłośnie (20 głosów „za”) wycofała z porządku obrad 
                              sesji projekt uchwa ły.      
 
                          Józef Bukiewicz - skarbnik przedstawił następujące projekty uchwał: 
                          e) ustalenia stawek podatku od nieruchomości na 2003 rok 
                              Radny Henryk Kajser zapytuje kto opracowa ł wzór deklaracji.                          
                              Radna Mieczys ława Szymańska stwierdziła, że wzrost podatków o 2,8% 
                              jest wysoki jak na warunki Ostrzeszowa. 

 



                              Józef Bukiewicz wyjaśnił: 
                              - wzory deklaracji zostały kupione, 
                              - niektóre stawki podatku zostały obniżone, np. stawka 30gr a proponuje  
                                 się 15 gr., 
                              - Starostwo ustawowo zwolnione z podatku od nieruchomości. 
                              Radny Sławomir Odrobiński zapytuje czy Rada w dalszym ciągu może                 
                              maksymalnie obniżyć stawki o 50%. 
                              Rada Miejska 19 g łosami „za”, 1 „przeciw” podjęła uchwałę. 
                              Uchwała Nr II/11/2002 stanowi załącznik do protokołu. 
 
                          f) podatku od posiadania psów w 2003 roku 
                             Stanisław Wabnic - Burmistrz zapoznał z pismem mieszkańców ulicy 
                             Piastowskiej w sprawie zwolnienia z podatku od posiadania psów.  
                             Wyjaśnił, że będzie rozpatrywał wnioski indywidualne w sprawie podat- 
                             ku od posiadania psów. 
                             Rada Miejska jednog łośnie (20 głosów „za”) podjęła uchwałę. 
                             Uchwała Nr II/12/2002 stanowi załącznik do protokołu. 
 
                          Obrady sesji opuścił radny Ryszard Szymański. 
 
                         g)  określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków  
                              transportowych  
                              Radny Henryk Kajser zapytuje czy rolnicy posiadający samochody           
                              ciężarowe do własnych potrzeb związanych z produkcją rolną są zwol- 
                              nieni z podatku od środków transportowych.  
 
                              Pyta dlatego, że ma wykładnię prawną dotyczącą zwolnień rolnik  
                              z podatku od środków transportowych. 
                              Radna Mieczys ława Szymańska stwierdziła, że  bez dyskusji podjęli- 
                              śmy uchwałę o podatku od nieruchomości. Głosując stawki podatku  
                              od nieruchomości należy się zastanowić.  
                              Rada Miejska jednog łośnie (19 głosów „za”) podjęła uchwałę.  
                              Uchwała Nr II/13/2002 stanowi załącznik do protokołu. 
 
                          Obrady sesji opuścił Radny Adam Zawada, a wróci ł radny Ryszard          
                          Szymański. 
                
                          Mariusz Witek przedstawi ł  następujące projekty uchwał:  
                          h) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
                               przestrzennego miasta  Ostrzeszowa 
                               Radny Henryk Mackanić zapytuje od kiedy zacznie działać nowy plan 
                               zagospodarowania.  
                               Mariusz Witek wyjaśnił, że opracowanie nowego planu potrwa ok. pó ł 
                               roku. 
                               Podkreślił, że opracowanie całościowe planu jest tańsze niż opracowy- 
                               wanie planów miejscowych. 
                               Rada Miejska jednog łośnie (19 głosów „za”) podjęła uchwałę. 
                               Uchwała Nr II/14/2002 stanowi załącznik do protokołu. 
 
                           i) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
                               przestrzennego gminy Ostrzeszów 
                             Uchwała została przez Radę Miejską podjęta jednogłośnie (19 gło- 
                             sów „za”). 
                             Uchwała Nr II/15/2002 stanowi załącznik do protokołu. 

 



                           j) zbycia nieruchomości gruntowych położonych we wsi Rojów 
                               Radny Henryk Kajser zapytuje czy grunt wymieniony w projekcie  
                               uchwa ły zostanie  sprzedany w całości, czy podzielony na działki. 
                               Radny Sławomir Odrobiński proponuje, aby grunt zosta ł podzielony 
                               na dzia łki. 
                               Stanisław Wabnic - Burmistrz poinformował, że jest „na horyzoncie” 
                               inwestor zainteresowany działką 8.000 - 9.000 m2. 
                               Uchwała została podjęta przez Radę Miejską jednogłośnie (19 głosów  
                                „za”). 
                                Uchwała Nr II/16/2002 stanowi załącznik do protokołu.  
                                   

                           Na obrady sesji wróci ł radny Adam Zawada. 
  
Do p-ktu 12-go Sprawy różne i informacje 
                           Mariusz Witek wyjaśnił, że: 

- droga nr 11 jest drogą krajową i wszystkie remonty muszą być                    
  uzgadniane z właścicielem drogi, 

                           - jest projekt na oświetlenie ul. Ceglarskiej, 
                           - za budowę oświetlenia na ul. Leśnej gmina otrzymała refundację. 
 

                           Stanisław Wabnic - Burmistrz zaproponował: 
                           - podjęcie apelu w sprawie powiatu 
                             Rada Miejska jednog łośnie (20 głosami „za”) podjęła zaproponowany  
                             apel, który stanowi załącznik do protokołu.  
                           - podjęcie oświadczenia w sprawie przejęcia przez Miasto i Gminę Ostrze-  
                              szów prawa własności likwidowanego szlaku kolejowego Ostrzeszów -  
                              - Grabów n/Prosną - Namysłaki 
                              Radny Sławomir Odrobiński wnosi o nie przejmowanie szlaku kolejowe- 
                              go ponieważ przejęło Starostwo. 
                              Radny Jan Góra potwierdził,  że Rada Powiatu poprzedniej kadencji po- 
                              dejmowała uchwałę o przejęciu omawianego szlaku. 
                              Mariusz Witek również potwierdził, że Rada Powiatu poprzedniej kaden- 
                              cji przejęła omawiany szlak kolejowy. 
                           Rada Miejska 19 g łosami „za”, 1 „wstrzymującym” podjęła oświadczenie, 
                           które stanowi za łącznik do protokołu. 
                           Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował: 
                           - 20 grudnia br. mija termin sk ładania przez radnych oświadczeń  
                             majątkowych, 
                           - otrzymałem zgłoszenie utworzenia sześcioosobowego Klubu Radnych  
                             pod nazwą „Blok Gospodarczy”, 
                           - kolejna sesja Rady Miejskiej odbędzie się 23 grudnia br. 
           
Do p-ktu 13-go Zakończenie  
                           Przewodniczący Rady Miejskiej krótko podsumował przebieg obrad sesji, 
                           podziękował wszystkim za udział w obradach i zamknął obrady II sesji  
                           Rady Miejskiej. 
 

                           Rada podjęcia 10 uchwał. 
                           Rada rozpoczęła obrady o godzinie 1000, a zakończyła o godzinie 1445. 
                  

                       Sekretarz                
       obrad II Sesji Rady Miejskiej 
 
                   Adam Bociąga 

 

 


